
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’αριθ 8/98 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ.166/98 

                                                                            Π ε ρ ί λ η ψ η 
Απόρριψη πρότασης δημοτικού συμβούλου κ. 
Ο. Σιδηρόπουλου για γενίκευση συζήτησης 
σχετικά με την παρέμβαση της κεντρικής 
εξουσίας σε αποφάσεις των Οργανισμών 
Τοπικής Αυτ/σης 

 
       Σήμερα  13 Aπριλίου του έτους 1998 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 47,  ύστερα από την με   
ημερομηνία 9-4-1998 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
συμβούλους  και  παρέδρους σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 και 119 του ΔΚΚ. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία αφού επί συνόλου 25  μελών 
βρέθηκαν παρόντα 18 μέλη. 
 

    Παρόντες                                      Aπόντες                        Παρόντες  Πάρεδροι 

1. Κ. Ασλάνογλου Π. Καρασαββίδου Γ. Μπαλτζής 
2. Ι. Κουρουζίδης Α. Μαρκούλης  
3. Μ. Ποτουρίδης Ε. Παναγιωτίδης  
4. Κ. Κόλβατζης Χ. Παπαγεωργίου  
5. Κ. Βαφείδης Φ. Γαλανούδη-Τσανάκα  
6. Α. Δελαβερίδης B. Tσίλης  
7. Δ. Αδάμου Γ. Χιονίδης  
8. Θ. Τέτος    
9. Ε. Λελεκάκης   Απόντες Πάρεδροι 

10. Κ. Πουλασουχίδης   Λ. Χατζηγεωργίου 
 11. Κ.      Γκαβαϊσές   Θ. Δεμερτζής 
12. Α. Καραντουμάνης    
13. Λ. Τάκης    
14. Ο. Σιδηρόπουλος ΣΗΜΕΙΩΣΗ: Κατά      τη     συζήτηση  της υπ’ αριθ.  167/98  
15. Ε. Σοφιανίδης  απόφασης       αποχώρησε     ο κ. Δ.Ζαμάνης.    
16. Δ. Ζαμάνης      Κατά    τη   συζήτηση    της    υπ’ αριθ. 185/98 απόφασης  
17. Μ. Αδαλόγλου αποχώρησε ο κ. Ο.Σιδηρόπουλος. 
18. Π. Αγαθαγγελίδης     Κατά     τη   συζήτηση     της υπ’   αριθ. 186/98 απόφασης  

   αποχώρησε ο κ. Ε.Σοφιανίδης 
 



 Στη    συνέχεια ο πρόεδρος έδωσε το λόγο στην δημοτικό σύμβουλο κ. 
Ο.Σιδηρόπουλο ο οποίος είπε στο συμβούλιο ότι: 
 «Κύριε Δήμαρχε, 
 Πριν από μέρες, σε δύο κοινότητες της ελληνικής επικράτειας,  τα κοινοτικά 
συμβούλια πήραν κάποιες αποφάσεις, οι οποίες είδαν το φως της δημοσιότητας. 
 Την ίδια μέρα ο υπουργός Εσωτερικών κ. Παπαδόπουλος δήλωνε πως οι 
αποφάσεις αυτές δεν είναι νόμιμες και τις χαρακτήρισε άκυρες, προτού καν λάβει 
επίσημη πληροφόρηση  για το περιεχόμενό τους. 
 Εριξε έτσι το βάρος της υπουργικής του εξουσίας, προκαταλαμβάνοντας τα 
αρμόδια όργανα. 
 Και ασφαλώς   δεν αγνοούσε ότι σύμφωνα με το άρθρο 176 του δημοτικού 
και κοινοτικού κώδικα «οι πράξεις των δημοτικών και κοινοτικών συμβουλίων είναι 
εκτελεστές αφ’ ότου εκδοθούν» και ότι η ακυρότητα των πράξεων αυτών προκύπτει 
ύστερα από   θεσμοθετημένες διαδικασίες, πρωτοβάθμιων και δευτεροβάθμιων 
οργάνων της διοίκησης». 
 Λίγες μέρες αργότερα, ο υφυπουργός Εσωτερικών  κ. Μπένος, αρμόδιος για 
θέματα δημόσιας διοίκησης και όχι αυτ/σης, μιλώντας στη βουλή, είπε ότι η Αυτ/ση 
δεν έχει αρμοδιότητα να αποφασίζει για την ασφάλεια και την τάξη στο χώρο της και 
ότι  έδωσε οδηγίες στους περιφερειάρχες, ώστε να χαρακτηρισθούν παράνομες οι 
σχετικές αποφάσεις, παρ’ όλον που ως διατελέσας επί σειρά ετών Δήμαρχος, γνώριζε 
ότι «περί της ακυρότητας των αποφάσεων αυτών, αρμόδια να αποφανθεί είναι η 
επιτροπή του άρθρου 18 εφόσον υπάρξει ένσταση από δημότη έχοντα έννομο 
συμφέρον». 
 Η παρέμβαση του  υπουργού κ. Παπαδόπουλου, την οποία λίαν επιεικώς θα 
χαρακτηρίσω ως βιαστική και αψυχολόγητη ανοίγει δρόμους σε οποιονδήποτε 
κακόπιστο εκπρόσωπο του κράτους, να χαρακτηρίζει εκ προοιμίων ως παράνομες 
ολόκληρες κατηγορίες αποφάσεων του ΟΤΑ. 
 Ο υπουργός έπρεπε να είναι περισσότερο ψύχραιμος και όφειλε να 
υπενθυμίσει στα ΜΜΕ τα οποία επιζητούσαν εν θερμώ μία δήλωσή του, ότι τα 
δημοτικά και κοινοτικά συμβούλια είναι  αυτοτελή όργανα πρωτογενούς λαϊκής   
εξουσίας των οποίων οι αποφάσεις είναι αμέσως εκτελεστές. Η κρίση για τη 
νομιμότητα των αποφάσεων αυτών, ακολουθεί έναν αυστηρά και σαφώς 
καθορισμένο τύπο και μία διαδικασία που προσπαθεί να κατοχυρώσει και να 
προφυλάξει τη λειτουργική, διοικητική και πολιτική αυτοτέλεια των ΟΤΑ. 
 Η παρέμβαση του υπουργού, πριν ακόμη ενεργοποιηθεί αυτή η θεσμικά 
κατοχυρωμένη διαδικασία κρίσης της νομιμότητας, συνιστά ωμή παρέμβαση στην 
αυτοτέλεια των οργάνων της αυτ/σης. 
 Το πιο επικίνδυνο όμως, είναι ότι η ενέργεια αυτή, μπορεί να αποτελέσει ένα 
ηχηρό ιστορικό προηγούμενο, για οποιοδήποτε επίδοξο βιαστή της αυτοτέλειας των 
ΟΤΑ. 
 Τα παραπάνω, ισχύουν περισσότερο για τον υφυπουργό Εσωτερικών κ. 
Μπένο, διότι αυτός ενήργησε εκτός αρμοδιότητας, αφού ως γνωστό, ο κύκλος 
αρμοδιοτήτων τοπικής  αυτ/σης ανήκει στον έτερο υφυπουργό τον κ. Παπαδήμα. 
 Προτείνω στο Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας, να υψώσει φωνή διαμαρτυρίας 
και να καταδικάσει τις παρεμβάσεις αυτές, ώστε να μην αποτελέσουν κακό 
προηγούμενο και να μην πάρουν μορφή χιονοστιβάδας. 
 Η Τοπική Αυτ/ση, δεν επιδιώκει να τεθεί υπεράνω ελέγχου και κριτικής. 
Αξιώνει όμως να τηρούνται με θρησκευτική  ευλάβεια οι θεσμοθετημένοι τύποι και 
διαδικασίες ελέγχου, που αποτελούν το καταστάλαγμα μακρών αγώνων της και 
συνιστούν ιστορικές κατακτήσεις της». 



 Δήμαρχος : Κύριε Σιδηρόπουλε, δεν είμαι απολογητής κυβερνητικών 
πράξεων. Μη μας μπερδεύετε. 
 Ο κ. Αβραμόπουλος είναι ο πρόεδρος της ΚΕΔΚΕ και δεν είδα να ενοχλήθηκε 
απ’ αυτήν την πράξη του υπουργού. Νομίζω ότι η ΚΕΔΚΕ είναι το πλέον αρμόδιο 
όργανο. Καταλαβαίνω μερικά πράγματα αλλά ρατσιστής δεν είμαι. 
 Αυτά τα ζητήματα αφορούν την ΚΕΔΚΕ, έχουν όλοι ιδιαίτερη ευαισθησία 
στο θεσμό της ΤΑ, εάν έκρινε η ΚΕΔΚΕ ότι πράγματι  η παρέμβαση του υπουργού 
δεν ήταν σύννομη νομίζω ότι θα ασχολούνταν με το θέμα. 
 Δεν συμφωνώ να μπαίνουν εδώ τέτοια ζητήματα γιατί αλλού θα πάμε τα 
πράγματα. 
 Πρόεδρος :Υφίσταται η πρόταση του κ. Σιδηρόπουλου να συζητηθεί το θέμα 
και να εκδόσει το ΔΣ απόφαση που να καταδικάζει τις ενέργειες των εκπροσώπων 
της κυβέρνησης για τη συγκεκριμένη περίπτωση όπως την αναπτύξατε. Ο Δήμαρχος 
εξέφρασε την άποψη  ότι αυτό αφορά την ΚΕΔΚΕ. Αυτό υφίσταται ως πρόταση. 
[θεωρώ ότι η δέσμευση του Δημάρχου ότι και ο ίδιος θα εισηγηθεί θέμα στην 
επόμενη συνεδρίαση του ΔΣ για το ζήτημα που έθεσε ο κ. Αγαθαγγελίδης δεν θέτει 
θέμα ν’ αποφασίσει το ΔΣ. Θα πάμε στο επόμενο ΔΣ με πρώτο θέμα αυτό. Επομένως 
το ΔΣ καλείται ν’ αποφασίσει επί του διαδικαστικού για συζήτηση εκτάκτως για την 
έκδοση κειμένου επιστολής διαμαρτυρίας προς τον ΥΠΕΣ για το θέμα που έβαλε ο κ. 
Σιδηρόπουλος. 
 Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Σιδηρόπουλου;  
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 3 σύμβουλοι: 
Ο.Σιδηρόπουλος, Ε.Σοφιανίδης, Δ.Ζαμάνης. 
 Πρόεδρος :Ποιοι συμφωνούν με την άποψη του Δημάρχου; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
Κ.Ασλάνογλου, Ι.Κουρουζίδης, Μ.Ποτουρίδης,Κ.Κόλβατζης, Κ.Βαφείδης, 
Α.Δελαβερίδης, Δ.Αδάμου, Θ.Τέτος, Ε.Λελεκάκης, Κ.Πουλασουχίδης, Κ.Γκαβαϊσές, 
Α.Καραντουμάνης, Λ.Τάκης, Μ.Αδαλόγλου, Π.Αγαθαγγελίδης. 
 Το ΔΣ μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.-Τις προτάσεις του Δημάρχου και του δημ. συμβούλου κ. Ο.Σιδηρόπουλου. 
2.-Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
3.-Τις διατάξεις των άρθρων 97, 106 και 119 του ΠΔ 410/95 (ΔΚΚ). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Απορρίπτει την πρόταση του δημοτικού συμβούλου κ. Ορέστη Σιδηρόπουλου 
για γενίκευση της συζήτησης σχετικά με τις κατά καιρούς παρεμβάσεις της κεντρικής 
εξουσίας σε αποφάσεις των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης.  



 
Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό 166/ 1998 

.............................................................................................................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

                 Ο   ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
     
 Ι. Κουρουζίδης Ο. Σιδηρόπουλος 

 Μ. Ποτουρίδης Ε. Σοφιανίδης 
KΩΝ/ΝΟΣ ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ.  Κόλβατζης Δ. Ζαμάνης 

 Κ. Βαφείδης Μ. Αδαλόγλου 
 Α. Δελαβερίδης Π. Αγαθαγγελίδης 
 Δ. Αδάμου   

Ο  ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Θ. Τέτος   
 Ε. Λελεκάκης   
 Κ. Πουλασουχίδης   

ΛΕΩΝΙΔΑΣ  ΤΑΚΗΣ Κ. Γκαβαϊσές   
 Α. Καραντουμάνης   

 
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  11-6-1998 

      Ο  Αναπληρωτής  Δημάρχου 
 
 
 

ΜΕΝΕΛΑΟΣ  ΠΟΤΟΥΡΙΔΗΣ 
 
 
 
 
 


